

Economic Committee of the Council at its meetings before the thirteenth session ;

2. *Requests* the Economic, Employment and Development Commission, in proceeding with its work at its forthcoming session, to give priority to the consideration of the problem of financing of economic development of under-developed countries in the light of the present resolution and in accordance with resolutions 290 (XI), paragraph 23, and 294 (XI), section A, of the Council ;

3. *Decides* that the Economic Committee of the Council will meet a week before the opening of the thirteenth session of the Council to consider practical methods, conditions and policies for improving or augmenting the existing sources of external finance, both private and public, with a view to achieving an adequate expansion and a steadier flow of foreign capital, in order to meet the financial needs of the economic development of under-developed countries, and to consider these matters in the light, *inter alia*, of such reports as may have been submitted by the group of experts appointed in accordance with paragraph 22 of resolution 290 (XI) of the Council and by the Economic, Employment and Development Commission.

343 (XII). Report of the International Bank for Reconstruction and Development

Resolution of 10 March 1951⁴

*The Economic and Social Council
Takes note* of the report⁵ of the International Bank for Reconstruction and Development.

344 (XII). Report of the International Monetary Fund

Resolution of 2 March 1951⁶

*The Economic and Social Council
Takes note* of the report⁷ of the International Monetary Fund.

345 (XII). Report by the Secretary-General under Council resolution 271 (X) on the conservation and utilization of resources: measures in relation to international action for conservation and utilization of non-agricultural resources

Resolutions of 9 March 1951⁸

A

*The Economic and Social Council,
Considering* that the work of the United Nations Scientific Conference on the Conservation and Utiliza-

⁴ See 465th meeting of the Council.

⁵ See International Bank for Reconstruction and Development, *Fifth Annual Report, 1949-1950*, Washington.

⁶ See 451st meeting of the Council.

⁷ See International Monetary Fund, *Annual Report, April 30, 1950*, Washington.

⁸ See 464th meeting of the Council.

sujet de cette résolution, afin que le Comité économique du Conseil puisse les étudier lorsqu'il se réunira avant la treizième session du Conseil ;

2. *Prie* la Commission des questions économiques, de l'emploi et du développement économique, lorsqu'elle poursuivra ses travaux à sa prochaine session, de donner la priorité à l'examen de la question du financement du développement économique des pays insuffisamment développés, en s'inspirant de la présente résolution et conformément au paragraphe 23 de la résolution 290 (XI) et à la section A de la résolution 294 (XI), résolutions adoptées par le Conseil ;

3. *Décide* que le Comité économique du Conseil se réunira une semaine avant l'ouverture de la treizième session du Conseil et examinera les méthodes pratiques à suivre et les conditions et les principes directeurs à observer pour améliorer ou augmenter les sources extérieures actuelles de capitaux tant privés que publics, en vue d'assurer un courant suffisamment intense et plus régulier de capitaux étrangers, afin de faire face aux besoins financiers du développement économique des pays insuffisamment développés, et décide, en outre, que ce Comité étudiera ces questions en s'inspirant notamment des rapports qui auront été présentés par le groupe d'experts désignés conformément au paragraphe 22 de la résolution 290 (XI) du Conseil et par la Commission des questions économiques, de l'emploi et du développement économique.

343 (XII). Rapport de la Banque internationale pour la reconstruction et le développement

Résolution du 10 mars 1951⁴

*Le Conseil économique et social
Prend acte* du rapport de la Banque internationale pour la reconstruction et le développement⁵.

344 (XII). Rapport du Fonds monétaire international

Résolution du 2 mars 1951⁶

*Le Conseil économique et social
Prend acte* du rapport⁷ du Fonds monétaire international.

345 (XII). Rapport sur la conservation et l'utilisation des ressources naturelles présenté par le Secrétaire général en exécution de la résolution 271 (X) du Conseil: mesures à prendre sur le plan international en ce qui concerne la conservation et l'utilisation des ressources non agricoles

Résolutions du 9 mars 1951⁸

A

*Le Conseil économique et social,
Considérant* que les travaux de la Conférence scientifique des Nations Unies pour la conservation et l'utilisa-

⁴ Voir la 465ème séance du Conseil.

⁵ Banque internationale pour la reconstruction et le développement, *Cinquième rapport annuel au Conseil des gouverneurs, 1949-1950*, Washington.

⁶ Voir la 451ème séance du Conseil.

⁷ Fonds monétaire international, *Rapport annuel, 30 avril 1950*, Washington.

⁸ Voir la 464ème séance du Conseil.